
tradicionalno, opatija je 
krajem svibnja ugostila 
Mipro, najveći, najstariji i 
najznačajniji nekomercijalni 
regionalni skup 
posvećen informacijskoj i 
komunikacijskoj tehnologiji, 
elektronici i mikroelektronici. 
tijekom jubilarnog 35. 
okupljanja, preko tisuću sto 
sudionika iz više od četrdeset 
zemalja, uz niz je aktualnih 
tehnoloških tema, razmatralo 
i važne društvene teme 
kojima je ict ishodište ili light 
motiv.

Nema>prilike>bez>
neprilike
Premda ovaj osvrt (pogled unazad) 
detaljnije prikazuje ponajprije aktivnosti 
Ericssona Nikole Tesle na skupu 
posvećenom budućnosti i razvoju, koji 
kompanija podupire od samih njegovih 
početaka, nekoliko izvanserijskih 
događanja zaslužuje spominjanje i u 
najšturijem prikazu.

Prema dobro poznatoj izreci kako 
nema prilike bez neprilike, upravo 
je spriječenost Mladena Pejkovića, 
predsjednika Uprave Vipneta da osobno 
sudjeluje na svečanom otvaranju 
MIPRO-a dodatno začinila demonstraciju 
prijenosa podataka na fiksnoj mreži 
brzinom tisuću puta većom od prosjeka 
u hrvatskim kućanstvima. Brzina 
prijenosa od čak 4,3 Gb/s na optičko 
– kabelskoj mreži trenutačni je svjetski 
rekord o čijim dosezima najbolje govori 
činjenica da bi „skidanje“ prosječnog 
cjelovečernjeg HD filma tom brzinom 
trajalo svega nekoliko sekundi.

Spomenuto je svečano otvaranje 
specifično i po TV prijenosu visoke 
rezolucije koji je osigurala novoosnovana 
MIPRO TV, a koji ste mogli pratiti i preko 
našeg portala www.ericsson.hr. 

snaga>
kontinuiteta
Premda su brojni govornici spomenutom 
prigodom izrekli štošta vrijedno 
pamćenja, ovdje izdvajamo misao 
Ivana Dujmića, gradonačelnika Opatije 
u kojoj svoj cjelogodišnji rad upravo 
započinje MIPRO centar: „Znanje postaje 
vrijednost onda i samo onda kada se 
primjeni u praksi” te završne rečenice iz 
pozdravnog govora Gordane Kovačević, 
predsjednice Ericssona Nikole Tesle: 

”Mi smo, svi zajedno, dokazali kako, 
kroz kontinuirani tehnološki razvoj, 
možemo oblikovati budućnost sredine u 
kojoj djelujemo te da su upravo znanje 
i inovativnost postali ključni ekonomski 
resursi i temelj suvremenog društva 
kakvom zajednički težimo. 

Najveća snaga MIPRO-a ogleda se 
upravo u kontinuitetu i usmjerenosti na 
znanje pa je stoga s pravom prepoznat 
kao jedan od katalizatora u procesu 
nužne transformacije hrvatskog 
društva, upravo u društvo znanja koje 
se kvalitetom života i konkurentnošću 
razvija u korak sa svijetom. Nadam se 
da će tu svoju misiju, uz sudjelovanje 
svih nas, s uspjehom obavljati i u 
nadolazećim godinama.”

Veliku pažnju prisutnih privukao 
je i okrugli stol „Razvoj industrije 
visoke dodane vrijednosti – put u 
reindustrijalizaciju“ na kojem su Jože 
Mencinger, ugledni ekonomist s 
Ekonomskog instituta Pravnog fakulteta 
u Ljubljani i Ljubo Jurčić s Ekonomskog 
fakulteta u Zagrebu, analizirali aktualni 
trenutak gospodarstva dvije susjedne 
zemlje, iznijeli svoja kritička zapažanja i 
sugestije o preobrazbi klasične industrije 

pogled>unazad
na>brand
usmjeren>unaprijed>

obraćanje Gordane kovačević na 
otvorenju Mipro-a
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Zapaženo izlaganje snježane Bahtijari, 
direktorice marketinga i komunikacija 

(uključujući dop) na okruglom stolu 
Zeleni ict svijet

pavao Britvić (dUZs), krešo antonović (Mppi), dina Šimunić (Fer) i Hrvoje strepački 
(ericsson nikola tesla) tijekom prezentacije primjene epoziva (ecall) u rH

Goran radman, moderator okruglog stola o reindustrijalizaciji, s uglednim gostima: 
jožom Mencingerom i ljubom jurčićem

u proizvodnju visoke dodane vrijednosti 
te potaknuli nekoliko izvrsnih diskusija 
„iz publike”.

Nedvojbeno, MIPRO je ponovo uspio 
okupiti čelnike vodećih svjetskih ICT 
kompanija u Hrvatskoj, koji su najnovije 
tehnološke informacije podijelili ne 
samo međusobno, već i s brojnim 
drugim stručnjacima, znanstvenicima i 
studentima. 

doprinos>
ericssona>Nikole>
tesle
Ukratko, gospodarstvenici, stručnjaci iz 
obrazovnih, znanstveno- istraživačkih 
i razvojnih ustanova te državne 
uprave kao i studenti „MIPRO 
Juniori“ sučelili su svoje stavove na 
ukupno sedam okruglih stolova, a 
na tri su radionice podijelili iskustva 
i promišljanja o promjenama koje u 
naše svakodnevne živote unosi sve 

šira upotreba suvremenih ICT rješenja 
i usluga. Uz već standardnih jedanaest 
savjetovanja, održano je čak pet 
seminara kontinuiranog obrazovanja, 
dok je MIPRO-INOVA bila posvećena 
inovativnim high–tech proizvodima i 
uslugama.

Kroz različite aktivnosti i preko četiristo 
objavljenih radova MIPRO je dotaknuo 
brojne teme: od konzumerizacije 
ICT-a, preko industrije visoke dodane 
vrijednosti te reindustrijalizacije 
Hrvatske i eko održivosti ICT-a, do 
utjecaja računalnih oblaka na razvoj 
gospodarstva, život pojedinca te M2M 
komunikacije.

Lista (pre)poznatih ICT i ekonomskih 
autoriteta značajno je dopunjena 
zapaženim angažmanom menadžera 
i stručnjaka Ericssona Nikole Tesle, 
a posebno izdvajamo savjetovanja 
Telekomunikacije i informacije čiji je 
dugogodišnji voditelj (između ostalih) 
Stjepan Golubić i Inteligentne sustave 
u čijem voditeljskom paru sudjeluje 

Andrea Budin te okrugle stolove o 
ePozivu po čijoj smo implementaciji 
prvi u Europi i Zeleni ICT svijet 
posvećen eko-održivosti informacijskih 
i komunikacijskih tehnologija.

I na kraju, bez obzira jeste li i osobno 
došli ovogodišnji MIPRO ili ste se 
o njemu tek posredno informirali, 
posjetite web stranicu www.mipro.hr i 
bacite na nj’ još jedan „Pogled iz kosa”. 
Začudit ćete se koliki su dosezi tema 
ovog domaćeg ICT branda te kako su 
višeznačno bliski našoj svakodnevici.

jedan od prvih intervjua za 
novu Mipro televiziju


